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Protokół posiedzenia Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej 
i Rynku Pracy  

 
Nr  02/2008  w dniu 22 lutego 2008r. 

 
 

Posiedzenie rozpoczęto o godz. 16:00 zakończono o godz. 19:00 
 
  

Lp. Imię i nazwisko Podpis 

1. Irena Wojewódzka - Kucz 
- Przewodnicząca Komisji 

 
Obecna 

 2. 
  

Tomasz Bociański     
- Wiceprzewodniczący   Komisji 

 
Obecny 

 3. 
  

Sławomir Maciaszek    
          - Sekretarz Komisji Obecny 

4. 
 Michał Piechocki  Nieobecny 

5. Krzysztof Migasiewicz  Nieobecny 

6. Tomasz Kranc Obecny 

7. Wojciech Ćwik Obecny 

8. Marceli Marzyński Obecny 
 

Nieobecni członkowie Komisji: 
1. Michał Piechocki  
2. Krzysztof Migasiewicz  

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 
1. Lucyna Ostapiuk /kierownik Warsztatów Terapii Zajęciowej  - Wapno/; 
2. Emilia Walewska – Szyjka  /kierownik Warsztatów Terapii Zajęciowej  - Wągrowiec/; 
3. Bogusław Barański /Powiatowy Zespół ds. Orzekania o Niepełnosprawności - Wągrowiec/; 
4. Jan Fajkiel /Wielofunkcyjna Placówka  Opiekuńczo – Wychowawcza - Wągrowiec/; 
5. Andrzej Sebastyański /Sekretarz Powiatu/; 
6. Barbara Wicher / dziennikarz Głosu Wągrowieckiego/ 
7. Grzegorz Hoffmann /dyrektor Zakładu Opieki Zdrowotnej - Wągrowiec/; 
8. Edyta Owczarzak /kierownik Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie -  Wągrowiec/.  

  
1.     PORZĄDEK POSIEDZENIA KOMISJI: 

1. Otwarcie posiedzenia, stwierdzenie quorum, przyjęcie protokołu; 
2. Ocena zaspokajania potrzeb szpitalnych w Powiecie Wągrowieckim.  
3. Działanie Powiatowego Zespołu ds. Orzekania o Niepełnosprawności. 
4. Informacja  o działaniu Wielofunkcyjnej Placówki Opiekuńczo – Wychowawczej w Wągrowcu. 
5. Informacja o rocznej działalności WTZ w Wapnie  i Wągrowcu.  
6. Opiniowanie materiałów na sesję. 
7. Zakończenie posiedzenia Komisji.   

 
2.  OCENA SPOSOBU ZAŁATWIENIA WNIESIONYCH PRZEZ   
       KOMISJĘ ZAPYTAŃ, OPINII, STANOWISK I WNIOSKÓW. 
Nie odnotowano.  
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3. SPRAWOZDANIE Z PRZEBIEGU DYSKUSJI  
 

a) Otwarcie posiedzenia, stwierdzenie quorum, przyjęcie protokołu. 
 
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 16.00. Obrady komisji poprowadziła przewodnicząca Komisji 
Irena Wojewódzka-Kucz, a protokołował Sławomir Maciaszek. Podczas posiedzenia obecnych było 
6  członków Komisji (2 radnych nieobecnych) oraz 8 gości  w osobach: Lucyna Ostapiuk /kierownik 
Warsztatów Terapii Zajęciowej  - Wapno/, Emilia Walewska – Szyjka  /kierownik Warsztatów Terapii 
Zajęciowej  - Wągrowiec/, Bogusław Barański /Powiatowy Zespół ds. Orzekania o 
Niepełnosprawności - Wągrowiec/, Jan Fajkiel /Wielofunkcyjna Placówka  Opiekuńczo – 
Wychowawcza - Wągrowiec/, Andrzej Sebastyański /Sekretarz Powiatu/, Barbara Wicher / 
dziennikarz Głosu Wągrowieckiego/, Grzegorz Hoffmann /dyrektor Zakładu Opieki Zdrowotnej - 
Wągrowiec/ oraz Edyta Owczarzak /kierownik Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie -  
Wągrowiec/. Lista obecnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu obrad Komisji.  
 
Po powitaniu zgromadzonych, stwierdzeniu quorum oraz jednogłośnym przyjęciu przez radnych 
protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji,  Przewodnicząca pogratulowała powołania na 
stanowiska Edycie Owczarzak i Janowi Fakielowi i życzyła sukcesów w pracy zawodowej. 
Następnie oddała głos gościom. 
 

b) Ocena zaspokajania potrzeb szpitalnych w Powiecie Wągrowieckim.  
Temat omówił:  Grzegorz Hoffmann /dyrektor Zakładu Opieki Zdrowotnej - Wągrowiec/. 
 

Dyrektor odczytał zgromadzonym informację /załącznik nr 2/, która zostanie przedstawiona na sesji. 
Następnie poinformował o efekcie negocjacji z protestującymi pielęgniarkami. Zespół negocjacyjny 
zawarł z nimi porozumienie,  na mocy którego pielęgniarki oraz położne otrzymają podwyżkę  
do wynagrodzenia od stycznia do końca kwietnia br.  o 200 zł. Pozostali pracownicy otrzymali 13% 
podwyżkę płac.   Dyrektor wstępnie wie o tym, że kontrakt na późniejsze miesiące br. będzie 
wyższy o około 105 tysięcy złotych, jednak jest to za mało, aby zaspokoić żądania związków 
zawodowych co do kolejnych podwyżek płac. Dotychczasowe protesty odbyły się zgodnie  
z prawem. 21 stycznia br. pielęgniarki podjęły urlop na żądanie. Dyrektor podjął decyzje  
o zabezpieczeniu opieki nad chorymi innymi pracownikami – pielęgniarki schodzące z dyżuru 
zostały poproszone o przedłużenie nieco swej pracy do momentu aż pracownicy rehabilitacji oraz 
administracyjni przeszli na oddziały jako podstawowa pomoc. Nie wykonywali oni jednak żadnych 
specjalistycznych zabiegów.  Radny Tomasz Bociański, będący chirurgiem w wągrowieckim 
szpitalu powiedział, że w bieżącym roku wystąpiła podobna sytuacja co w roku ubiegłym, gdyż NFZ 
nie chce refundować zabiegów: urologicznych, ortopedycznych i naczyniowych. Jednak tym samym 
szpital posiada zgodę od Konsultanta Wojewódzkiego na wykonywanie tych procedur do końca 
2008 roku. Więc jest to swoiste zaprzeczenie i jest duże prawdopodobieństwo, że szpital jednak 
dostanie środki za te procedury – podobnie jak w ubiegłym roku. Wicestarosta T.Kranc 
poinformował zgromadzonych, iż dokonywana jest obecnie analiza kosztów w rzeczywistości jakie 
poniesie szpital w wyniku protestu personelu. Zmiany następują bardzo szybko. W kwietniu miały 
zostać podane wartość kontraktu do końca roku. Jednak przesunięto datę o dwa miesiące  
– w związku z tym niepewność finansowania wzrasta. W miesiącu lipcu ma zostać podana kwota 
ostateczna.  Rada Społeczna Szpitala na ostatnim swym posiedzeniu zaopiniowała pozytywnie  
plan rzeczowo – finansowy szpitala, ale w wyniku tych zmian już powinien on zostać  
zaktualizowany. Radny Sławomir Maciaszek zapytał o postępy w modernizacji bloku porodowego  
w oddziale położniczo – ginekologicznym oraz o szansę na otrzymanie,  w ramach konkursu 
WRPO 2007-2013, środków na zakup sprzętu do Centralnej Sterylizatorni szpitala.  
Dyrektor  odpowiedział, że kwota remontu sięgnie 270 tysięcy złotych. 18 lutego została podpisana 
umowa z wykonawcą wybranym w przetargu. 26 lutego nastąpi rozpoczęcie prac remontowych. 
Pod koniec lutego również zaczną się procedury przetargowe na zakup kolumny 
anestezjologicznej. Szpital chce wystąpić z wnioskiem w konkursie w ramach WRPO w II kwartale 
bieżącego roku. Jest możliwość pozyskania 75-85% środków na to zadanie ze sterylizatornią. Jeśli 
by się udało zdobyć dofinansowanie  prace ruszą już na przełomie 2008 – 2009 roku.  
Przewodnicząca Komisji zapytała kierowniczkę PCPR E.Owczarzak, czy są dostępne środki  
na likwidowanie barier architektonicznych, gdyż należałoby się zastanowić czy nie skorzystać ze 
środków i nie przystosować  łazienek w szpitalu do potrzeb osób niepełnosprawnych. E.Owczarzak 
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potwierdziła, że  takie środki są dostępne i są nakierowane na likwidację barier w placówkach 
publicznych, jednak należy zabezpieczyć 35 % środków  własnych.  Szpital już wcześniej korzystał 
z podobnej puli środków  przy budowie windy. Komisja przyjęła w tej sprawie stanowisko.    
Dyrektor opuszcza obrady Komisji o godzinie 16.40. 
 

c) Działanie Powiatowego Zespołu ds. Orzekania o Niepełnosprawności. 
Temat omówił: Bogusław Barański /Powiatowy Zespół ds. Orzekania o Niepełnosprawności-Wągrowiec/; 

 
Zespół funkcjonuje od 2000 roku. Siedziba znajduje się przy ulicy Kcyńskiej w Wągrowcu. Pracuje 
w nim 16 osób. Zespół wchodzi w skład PCPR. Na mocy porozumienia  PCPR zabezpiecza  
obsługę: finansową, kadrową, administracyjno – gospodarczą, a orzecznictwo lekarskie jest  
w gestii samego Zespołu.  Zespół orzeka niepełnosprawność u dorosłych(od 2000r.) i u dzieci  
(od 2002 roku). U dzieci orzecznictwo spada  (2002r. – 1282 osoby / ostatnie lata  300 -348 osób), 
u dorosłych natomiast wzrosło (2001r. – 663 osoby / 2007r. – 1333osoby). Do zadań Zespołu 
należy m.in.: określenie i orzeczenie  stopnia niepełnosprawności - zdolności do pracy, kierowanie 
do uczestnictwa w ZAZ – ie, wydawanie karty parkingowej, dopłacanie do przyrządów 
ortopedycznych, wydawaniu decyzji o dodatku pielęgnacyjnym.   
I.Wojewódzka – Kucz zapytała o okres oczekiwania na rozpatrzenie orzeczenia. B.Barański 
odpowiedział, że czas oczekiwania się skrócił do nawet 2 tygodni, a na pewno nie dłużej niż 3 
miesiące. Dodał, że największą bolączką Zespołu są niskie stawki dla lekarzy orzeczników, co jest 
główną przyczyną  ich odchodzenia z pracy w Zespole. Mają także problemy z dostępnością  
do sieci internetowej oraz z brakiem miejsca na archiwum.  Kierownik PCPR dodał, że sprawa  
z Internetem, zostanie załatwiona do końca miesiąca, a jeśli chodzi o archiwizację zakup regałów 
był założony w budżecie na 2008 rok i prawdopodobnie nie będzie problemu ze znaleziem miejsca 
na archiwum, w wolnych pomieszczeniach w budynku ZSP nr1.  T.Kranc dodał, że jeśli chodzi  
o finanse  na uposażenie lekarzy orzeczników – to nie jest sprawa powiatu. Z tym należy się 
zwrócić do Wojewody. B.Barański poinformował zebranych, że wągrowiecki Zespół był w ubiegłym 
roku kontrolowany. Kontrola  wypadła dobrze – nie stwierdzono znacznych uchybień (załącznik nr 3 
do protokołu). Lucyna Ostapiuk zapytała p.Barańskiego czy przy skierowaniu do Zakładu 
Aktywizacji Zawodowej wymagane są nadal dwie niepełnosprawności, gdyż jej podpieczni mogący 
iść z WTZ-tu do ZAZ-u nie otrzymują takiego orzeczenia i w efekcie tam nie mogą się dostać. 
I.Wojewódzka – Kucz dopowiedziała, że  jest w posiadaniu takiego wyjaśnienia prawnego,  
w którym określono, że  niepełnosprawny nie musi mieć podwójnej niepełnosprawności by móc 
dostać takie orzeczenie. B.Barański stwierdził, że sprawdzi tą informację.  
O godzinie  17.45 obrady opuszcza B.Barański oraz radny Marceli Marzyński.               

 
d) Informacja  o działaniu Wielofunkcyjnej Placówki Opiekuńczo – Wychowawczej w Wągrowcu. 
Temat omówił: Jan Fajkiel /Wielofunkcyjna Placówka  Opiekuńczo – Wychowawcza - Wągrowiec/, 

 
Placówka funkcjonuje w budynku Bursy Szkolnej przy ulicy Kcyńskiej. Spełnia warunki techniczne  
i kadrowe – co potwierdziła bezterminowo komisja z Departamentu Polityki Społecznej UW  
w Poznaniu. Obecnie jest już 10 małych pensjonariuszy. Dzieci zostały przeniesione z innych 
placówek tego typu. Wszystkie pochodzą z Wągrowca. W placówce jest 19 miejsc. Są dwie grupy – 
socjalizacyjna (10 miejsc)  oraz interwencyjna (9 miejsc). Został przyjęty regulamin wągrowieckiej 
placówki, w którym to określono, że nie przyjmowane będą do niego dzieci: zdemoralizowane, 
mające problemy alkoholowe lub narkotykowe, mające problemy psychiczne. Obecnie jest 10 dzieci 
w wieku od 9 – 16 lat. Jest dużo zgłoszeń z Polski na pozostałe wolne 9 miejsc. Podstawowym 
zadaniem jest zabezpieczyć miejsce dla  dzieci pochodzących z naszego powiatu, a  będących 
gdzieś w innych ośrodkach. Placówka przyjmuje dzieci powyżej 3 roku życia. 
Kadra jest już wybrana i przyjęta do pracy – 14 etatów (dyrektor, główna księgowa, pomoc 
administracyjno – księgowa, psycholog, pracownik socjalny, pedagog, opiekunka nocna, 
wychowawcy).  Pracownicy spełniają  wymogi formalne. Są młodzi, uczący się i bardzo 
zaangażowani w pracę oraz bardzo pozytywnie nastawieni do dzieci. Według dyrektora placówka 
optymalnie mogła by podejmować  nawet 30 dzieci. Radny W.Ćwik zapytał o wynagrodzenie kadry  
i dojazdy dyrektora do miejsca pracy. Dyrektor Fajkiel powiedział, że kadra przyjęta jest  
na 3 miesięczny okres próbny i otrzymuje najniższe uposażenie, przewidziane tabelą dla 
pracowników samorządowych. Sam dojeżdża do pracy w Wągrowcu 55 km. Radny S.Maciaszek 
zapytał o koszt pobytu jednego dziecka w wągrowieckiej placówce oraz o liczbę dzieci  
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z pochodzeniem „wągrowieckim”, ulokowanych w innych podobnych ośrodkach tego typu gdzieś  
w kraju. Dyrektor odpowiedział, że koszt dziecka obecnie wynosi 3.508zł. Inne placówki mają 
podobny koszt utrzymania.  E.Owczarzak dodała, że takich dzieci pochodzących z naszego 
powiatu, w innych ośrodkach jest 21, w tym 6 dzieci w Domu Małego Dziecka, a 3 w placówce 
rodzinnej. Niektóre dzieci same nie chciały być przenoszone, gdyż tam chodzą do szkoły i mają 
swoich przyjaciół.  
Dyrektor  placówki J.Fajkiel wychodzi o 18.15. 
  

e) Informacja o rocznej działalności WTZ w Wapnie  i Wągrowcu.  
Temat omówiły: Lucyna Ostapiuk /kierownik Warsztatów Terapii Zajęciowej  - Wapno/  
oraz Emilia Walewska – Szyjka  /kierownik Warsztatów Terapii Zajęciowej  - Wągrowiec/; 

 
WTZ w Wapnie działa od 2005 roku. Do końca 2007 roku przyjmował 25 uczestników. Od 2008 
roku ma możliwość i zgodę PCPR na uczestnictwo 30 wychowanków i otrzymał jeden dodatkowy  
etat dla pracownika. WTZ jest finansowany w 95% z PFRON i w 5% z gminy Damasławek i gminy 
Wapno.  Posiadają samochód, który przywozi i odwozi uczestników – wykonuje dziennie około 
210km jeżdżąc po terenie gmin: Gołańcz – Wapno – Damasławek. Zatrudnienie  do końca 2007 
roku wynosiło 10 etatów (14 pracowników), a od 2008roku wynosi 11 etatów (15 pracowników). 
WTZ współpracuje z PUP Wągrowiec i korzysta z organizowaniu u siebie stażu dla młodych 
bezrobotnych. Jedna osoba po stażu została zatrudniona, a druga uczy się - rokuje dobrze  
na przyszłość i być może również zostanie zatrudniona. Warsztaty współpracują  z firmami 
prywatnymi oraz innymi instytucjami i grupami.  
 
WTZ w Wągrowcu ma 35 uczestników z gmin: miejskiej Wągrowiec, wiejskiej Wągrowiec i  
Mieścisko  i miejsko – wiejskiej Skoków. Roczny budżet wynosi ponad 488 tysięcy złotych. 
Zatrudnia 15 pracowników (12,25 etatu).  W styczniu br. Zakład Aktywizacji Zawodowej  
w Gołaszewie wystąpił o współprace z WTZ. Na przestrzeni  lat z wągrowieckiego WTZ do ZAZ-u  
w Gołaszewie  przeszło: w 2005 roku – 7 osób, w 2006r. – 5 osób, w 2007r. – 1 osoba.            
O godzinie 18.50 kierowniczki WTZ opuszczają obrady.  
 

f) Opiniowanie materiałów na sesję. 
• Zmiana Regulaminu Organizacyjnego Starostwa Powiatowego w Wągrowcu.    

Temat omówił: Andrzej Sebastyański /Sekretarz Powiatu/, 
Sekretarz Powiatu przedstawił proponowane zmiany w Regulaminie. Nie odnotowano zapytań. 

• Informacja o działalności ARiMR w Powicie Wągrowieckim.    
Temat omówił: Tomasz Kranc  /Wicestarosta Wągrowiecki/, 

Temat szczegółowo omówi Kierownik wągrowieckiego biura ARiMR na sesji.  
 

g) Zakończenie posiedzenia Komisji.     
        
Przed zakończeniem posiedzenia Komisji radny Sławomir Maciaszek zapytał o przyjęcie programu 
usuwania azbestu, które to miało nastąpić  na najbliższej sesji RP. T.Kranc odpowiedział,  
że uchwalenie tego planu jest odroczone w czasie  do momentu przygotowania i przyjęcia 
nadrzędnego, wojewódzkiego odpowiednika naszego planu.   
Koniec  posiedzenia nastąpił o godzinie 19.00.      
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4. ZAPYTANIA, OPINIE, STANOWISKA I WNIOSKI 
4.1 Zapytania 
Zapytania odnotowano w Sprawozdaniu z przebiegu dyskusji.  
 
4.2 Opinie 
-------------------------------------------------- 
 
4.3 Stanowiska 
Komisja stoi na stanowisku, aby rozważyć możliwość wykorzystania środków na likwidację 
barier architektonicznych dla niepełnosprawnych w łazienkach wągrowieckiego szpitala.    
 
4.4  Wnioski 
-------------------------------------------------- 
 
 
 
 
           

             Protokołował:                               Przewodnicząca Komisji : 

 

 

__________________________    ____________________________ 

       /Sławomir Maciaszek/                                                                    / Irena Wojewódzka-Kucz/  

 


